
  ACTA

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2021/13 EL PLE 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 25 de novembre de 2021 

Durada Des de les 9.30 fins a les 12.25 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Ángel Luis Guerrero Domínguez 

Secretària María Domingo García 

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

DNI Nom i cognoms Assisteix

***4774** Ángel Luis Guerrero Domínguez sí

***6013** Cristina Ribas Ribas sí

***5734** Daniel Becerra Torres sí

***4692** Eduardo Sánchez Guzmán sí

***4504** Eva Ruiz Zamora sí

***0238** Francisco Vives Unanua sí

***5369** Francisco Javier Marí Álvarez sí

***4827** Josep Antoni Prats Serra sí

***4514** Josep Guasch Roig sí

***4871** Juan Francisco Ribas Vidal sí

***9565** María Guadalupe Nauda sí

***5111** María José Ribas Ribas sí

***4817** María Nieves Bonet Ribas sí
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***4059** María Ángeles Marí Suñer sí

***5691** Mónica Fernández Campos sí

***3251** Pedro Ribas Planells sí

***5680** Pilar Ribas Torres sí

***0332** Pino Vidal Ibáñez sí

***5325** Vicent Xavier Roselló Ribas sí

***4414** Vicente Juan Torres Ribas sí

***5530** Vicente Roig Tur sí

Ordre del dia 

A) Part resolutiva

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (acta de la sessió ordinària de 28 d’octubre).

2. Moció presentada per escrit pel grup CIUDADANOS sobre “propostes amb motiu de  la 
celebració del Dia Mundial de la SIDA”.

3. Moció presentada per escrit pel grup PxE per mantenir les freqüències diàries d’autobús a la 
línia 11 entre la Canal i Eivissa o Sant Jordi.

4. Moció d’urgència presentada per escrit pels grups PSOE, GPM, UNIDES PODEM, 
CIUDADANOS, ARA EIVISSA i  PxE,  amb motiu  del  25 de novembre, Dia Internacional de 
l’Eliminació de la Violència contra la Dona. 

B) Activitat de control

5. Expedient 11703/2021. Informe de compliment dels terminis de pagament establits a  la Llei 
15/2018, 3r trimestre de 2021.

6. Coneixement al Ple del decrets de l’Alcaldia.

7. Moció de control presentada per escrit pel GPM sobre el  projecte d’embelliment i  renovació 
d’infraestructura del c/ Murtra i l’av. Pedro Matutes Noguera a la platja d’en Bossa.

8. Moció de control presentada per escrit pel GPM per saber en quina situació es troba el Pla 

d’eliminació de barreres arquitectòniques.

9. Moció de control presentada per escrit pel GPM perquè l’alcalde doni les explicacions oportunes 

sobre la seua possible incompatibilitat.

10. Moció de control presentada per escrit pel GPM sobre la situació dels acords aprovats en el 

Ple  el  passat  29  d’abril  de  2021  relatius  a  la  contractació  de serveis  per  a  la  preparació, 

instal·lació, posada en marxa, desmuntatge i manteniment de bombes de recirculació d’aigua 

marina en aquelles platges del municipi que pateixen taques provocades per algues massives.

C) Precs i preguntes

11. Precs i preguntes.

Una vegada verificada per la secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el president 
obri la sessió i es delibera sobre els assumptes inclosos a l’ordre del dia.

 

A) PART RESOLUTIVA 
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1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (acta de la sessió ordinària de 28 
d’octubre)

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a 
la  redacció  de l’acta  de la  sessió  ordinària  de 28 d’octubre  de 2021,  l’alcalde  la 
declara aprovada.
 
Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211125&punto=1

2. Moció presentada per escrit pel grup CIUDADANOS sobre “propostes amb 
motiu de la celebració del Dia Mundial de la SIDA”

Favorable Punts 1, 2, 3 i 4
Tipus de votació: ordinària
A favor: 20, en contra: 0, abstencions: 1, absents: 0

Punts 5, 6 i 7
Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la moció presentada per escrit pel Sr. Becerra, de Ciudadanos, que ha estat 
dictaminada  per  la  Comissió  Informativa  de  Ciutadania  i  que  a  continuació  es 
transcriu:

“Exposición de motivos:
Ya han pasado cuarenta años desde que se conocieron los primeros casos de sida y durante este 
tiempo,  se  han emprendido  numerosas  iniciativas  a  nivel  mundial  para  poner  fin  a  esta  epidemia. 
Iniciativas  como  la  Declaración  de  París  de  2014,  en  la  que  alcaldes  de  todo  el  mundo,  se 
comprometieron  a  alcanzar  para  el  año  2020  los  objetivos  90-90-90,  relativos  a  la  detección  y  el 
tratamiento de la infección del VIH/SIDA. 
Hace pocos meses, la ministra de Sanidad del Gobierno de España, reafirmaba en la Asamblea General 
de  las  Naciones  Unidas  el  compromiso  de  España  para  alcanzar  los  nuevos  objetivos  del  Plan 
Estratégico de Prevención y Control de la infección por VIH y otras ITS 2021-2030, que en resumen, 
persigue los objetivos de conseguir que el 95% de las personas con VIH estén diagnosticadas, que el 
95% de ellas esté en tratamiento y que el 95% de ellas cuente con carga viral indetectable y por lo tanto 
intrasmisible, además del 0% de discriminación e igualdad de trato asociada al VIH. 
Nos encontramos en un momento histórico para la respuesta al VIH. Gracias a los avances científicos, 
el activismo comunitario y el compromiso político con unos objetivos comunes, tenemos la oportunidad 
de poner fin a la epidemia de sida a escala mundial para el año 2030. Las ciudades llevan mucho tiempo 
en la primera fila de la respuesta al sida y ahora se encuentran en una posición única para liderar  
acciones aceleradas con miras a alcanzar los nuevos objetivos 95-95-95, movilizando recursos para 
lograr una mejor integración de salud pública y desarrollo, construir y acelerar las estrategias urbanas en 
materia de VIH y usar la respuesta al sida como catalizadora para una transformación social positiva. 
Las ciudades pueden adoptar medidas locales que tengan una repercusión mundial, aprovechando el 
alcance de las infraestructuras y la capacidad humana, creando un futuro más equitativo, incluyente, 
próspero y sostenible para todos los ciudadanos, sin importar el sexo, la edad, la situación económica, 
social o la orientación sexual. 
Por todo ello,  y con motivo de la conmemoración del Día Mundial  del Sida,  el  próximo 1 de  
diciembre de 2021, el  Grupo Municipal Ciudadanos propone al pleno del Ajuntament de Sant 
Josep de sa Talia las siguientes propuestas de acuerdo: 

1. El pleno del Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acuerda adherirse a la Declaración de París, y 
con ello, al compromiso político del cumplimiento de los objetivos establecidos para el 2030. 
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2.  Trasladar  el  presente  Acuerdo  de Adhesión  a  la  Declaración  de París  a  sus  promotores  y  a la 
Coordinadora  Estatal  VIH-Sida  (CESIDA),  así  como a  las  organizaciones  de  VIH/SIDA de  nuestro 
ámbito. 
3. El pleno del Ajuntament de Sant Josep de sa Talia acuerda adherirse a las iniciativas FastTrackCities 
para que, a partir de un diagnóstico de la realidad del municipio, plantee y promueva la implementación 
de estrategias y acciones municipales,  encaminadas a la movilización de recursos y voluntades, en 
alianza con los agentes claves y de acuerdo con la Declaración de París y sus nuevos objetivos 95-95-
95 para el 2030. 
4. E pleno del Ajuntament de Sant Josep de sa Talia acuerda crear una comisión municipal de trabajo, 
que cuente con profesionales relevantes de diferentes ámbitos, incluyendo el asociativo y sanitario, para 
que se reúna, al menos 1 vez al año y proponga iniciativas a desarrollar en el municipio y encaminadas 
a erradicar la epidemia, de acuerdo con la Declaración de París y sus nuevos objetivos 95-95-95 para el 
2030 
5. El pleno del Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acuerda emprender anualmente campañas de 
prevención y sensibilización continuadas, enfocadas a distintos colectivos y grupos de población diana. 
6. El pleno del Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acuerda formar al empleado público en materia 
de VIH, salud sexual y atención a las personas afectadas por el VIH. 
7. El pleno del Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acuerda impulsar la creación de un servicio de 
prueba rápida de carácter confidencial y anónimo”

Sotmesos a votació els punts 1, 2, 3 i 4, per 20 vots a favor (8 del PSOE, 5 del GPM, 
3  d’UNIDES  PODEM,  2  de  CIUDADANOS,  1  d’ARA  EIVISSA  i  1  de  PxE)  i  1 
abstenció de VOX, és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
corporació, s’ACORDA:

1.  El  Ple  de  l’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  acorda  adherir-se  a  la 
Declaració de París, i amb això al compromís polític del compliment dels objectius 
establits per al 2030.
2. Traslladar aquest acord d’adhesió a la Declaració de París als promotors i a la 
Coordinadora Estatal VIH-Sida (CESIDA), així com a les organitzacions de VIH/SIDA 
del nostre àmbit.
3.  El  Ple  de  l’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  acorda  adherir-se  a  les 
iniciatives Fast-Track Cities perquè, a partir d’un diagnòstic de la realitat del municipi, 
plantegeu  i  promogueu  la  implementació  d’estratègies  i  accions  municipals, 
encaminades a la mobilització de recursos i voluntats, en aliança amb els agents clau 
i d’acord amb la Declaració de París i els nous objectius 95-95-95 per al 2030.
4.  El Ple de l’Ajuntament de Sant  Josep de sa Talaia acorda crear una comissió 
municipal  de  treball,  que  disposi  de  professionals  rellevants  de  diferents  àmbits, 
incloent  l’associatiu  i  sanitari,  perquè  es  reuneixi  almenys  una  vegada  a  l’any  i 
proposi  iniciatives  a  desenvolupar  en  el  municipi  i  encaminades  a  erradicar 
l’epidèmia, d’acord amb la Declaració de París i els nous objectius 95-95-95 per al 
2030.
 
A continuació es sotmeten a votació la resta de punts de la moció (5, 6 i 7) i per 21 
vots a favor (8 del PSOE, 5 del GPM, 3 d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 
d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 de PxE), és a dir, per unanimitat dels membres de la 
corporació, s’ACORDA: 

5. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acorda emprendre anualment 
campanyes  de  prevenció  i  sensibilització  continuades,  enfocades  a  diferents 
col·lectius i grups de població diana.
6. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acorda formar els empleats 
públics en matèria de VIH, salut sexual i atenció a les persones afectades pel VIH.
7. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acorda impulsar la creació d’un 
servei de prova ràpida de caràcter confidencial i anònim.
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En el  debat  hi  han intervengut  el  Sr.  Becerra  de CIUDADANOS;  la  Sra.  Nauda, 
d’UNIDES PODEM; el Sr. Roig, del GPM; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, 
de VOX; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20211125&punto=2

3.  Moció  presentada  per  escrit  pel  grup  PxE  per  mantenir  les  freqüències 
diàries d’autobús a la línia 11 entre la Canal i Eivissa o Sant Jordi

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 14, en contra: 0, abstencions: 7, absents: 0

Vista la moció presentada per escrit pel Sr. Torres, de PxE, que ha estat dictaminada 
per la Comissió Informativa de Territori i que a continuació es transcriu:

“Segons pareix, atès que no apareix actualitzada la informació en la pàgina web d’informació 
de les línies i freqüències d’autobús a l’illa d’Eivissa, per manifestacions rebudes de veïns de 
la zona de Sant Francesc i La Canal, s’han eliminat les freqüències diàries d’autobús que 
enllaçaven aquestes localitats amb Sant Jordi i  Eivissa, quedant incomunicades mitjançant 
aquest  servei  durant  quadre dies a  la  setmana (dimarts,  dijous,  dissabtes i  diumenges) i 
només amb dues freqüències d’anada i tornada els dilluns, dimecres i divendres en horari  
inadequat per a poder realitzar cap gestió pel fet que la primera freqüència de la línia 10 és  
des d’Eivissa a la Canal a les 10.00, mentre que la primera freqüència per a anar de la Canal  
a Eivissa és a les 10.30, no havent-hi mes freqüències de tornada fins a les 13.00, fent la  
volta a les 13.30; sent aquesta la darrera de la jornada quedant sense servei ja fins al cap de 
dos dies, o tres si és la del divendres.
Evidentment, el servei està enfocat perquè s’acudeixi a la platja i es torni al mig dia i no per 
donar un servei als residents en aquesta zona. Vaga dir que aquesta línia és altament rendible 
durant l’estiu, prou com per a absorbir el cost del servei durant tots els dies i amb majors  
freqüències en comptes de compensar altres rutes de l’illa.
D’altra banda, la línia 11 podría no haver d’arribar fins a Eivissa, potser amb arribar a les  
parades de Sant Jordi hi hauria suficient; perquè des d’allí, prenent la línia 10 i amb el mateix 
tiquet pagat, enllaçar a Eivissa amb la resta de línies de l’illa. D’aquesta manera es podria  
començar amb el primer servei des de la Canal a Sant Jordi mes prompte, facilitant un major  
horari per a fer gestions, al mateix temps que es poden ja augmentar les freqüències de la 
línia 11 dels dies en servei actuals a càrrec de l’estalvi que suposen es no fer els trajectes des 
de Sant Jordi a Eivissa de pròpia línia; és a dir, de moment ja es podrien duplicar els serveis o  
afegir freqüències a les tardes sense que suposi teoricament un major cost per al servei.

Per tot això i amb ànim que pugui mantenir-se el servei d’autobús entre La Canal i Sant Jordi 
o Eivissa diàriament i amb majors freqüències, proposo al ple, per al seu debat i votació les 
següent proposta d’

ACORDS

1)  L’ajuntament  sol·licitarà  al  Consell  Insular  d’Eivissa  l’ampliació  a  un  mínim  de  tres 
freqüències diàries en la Línia 11 que uneix La Canal amb Eivissa. Considerant per a això la  
possibilitat d’acabar el recorregut a Sant Jordi en comptes d’Eivissa a aquest efecte de reduir 
el cost que suposa l’augment de freqüències.

2)  L’ajuntament  sol·licitarà  al  Consell  Insular  d’Eivissa  que  s’inverteixi  l’horari  de  les 
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freqüències  de  la  Línia  11  de  manera  que  el  primer  servei  parteixi  de  la  Canal  i  l’últim 
d’Eivissa per a donar major disponibilitat horària als usuaris per a fer les seves gestions.”

Sotmesa  la  proposta  a  votació,  per  14  vots  a  favor  (8  del  PSOE,  3  d’UNIDES 
PODEM, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 de PxE) i 7 abstencions (5 del GPM i 2 de 
CIUDADANOS), és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
corporació, s’ACORDA:

1) L’Ajuntament sol·licitarà al Consell Insular d’Eivissa l’ampliació a un mínim de tres 
freqüències diàries en la línia 11 que uneix la Canal amb Eivissa, i considerar per a 
això la possibilitat d’acabar el recorregut a Sant Jordi en comptes d’Eivissa per reduir 
el cost que suposa l’augment de freqüències.

2) L’Ajuntament sol·licitarà al Consell Insular d’Eivissa que s’inverteixi l’horari de les 
freqüències de la línia 11 de manera que el primer servei parteixi de la Canal i l’últim 
d’Eivissa  per  a  donar  major  disponibilitat  horària  als  usuaris  per  a  fer  les  seues 
gestions.

En el debat hi han intervengut el Sr. Torres, de PxE; el Sr. Guasch, del PSOE; el Sr. 
Marí Álvarez, del GPM; la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; 
la Sra. Vidal, de VOX; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211125&punto=3

 

4.  Moció  d’urgència  presentada  per  escrit  pels  grups  PSOE,  GPM,  UNIDES 
PODEM, CIUDADANOS, ARA EIVISSA i PxE, amb motiu del 25 de novembre, Dia 
Internacional de l’Eliminació de la Violència contra la Dona

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 19, en contra: 0, abstencions: 1, absents: 1

Sotmesa a votació la declaració d’urgència, per 19 vots a favor (8 del PSOE, 5 del 
GPM, 2 d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE) i 2 
abstencions (1 de VOX i 1 del regidor Sr. Ribas Planells, d’Unides Podem), és a dir, 
per  majoria  absoluta  del  nombre legal  de membres de la  corporació,  s’ACORDA 
tractar la moció en el Ple actual.

 

Moció  presentada  per  escrit  pels  grups  PSOE,  GPM,  UNIDES  PODEM, 
CIUDADANOS,  ARA  EIVISSA  i  PxE  amb  motiu  del  25  de  novembre,  Dia 
Internacional de l’Eliminació de la Violència contra la Dona

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 20, en contra: 0, abstencions: 1, absents: 0

Vista la moció que a continuació es transcriu:
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“Exposició de motius.

Cada 25 de novembre, la majoria dels grups municipals de l’ajuntament de sant Josep de sa Talaia se 
sumen a la commemoració del Dia Internacional contra la Violència contra les dones. Compartim el dolor 
de tantes dones que pateixen violència, de les filles i fills, mares, pares familiars i amics. Hi dirigim tot el 
nostre suport, la convicció que lluitem per la més justa de les causes i el nostre compromís de no deixar 
d’avançar fins a erradicar de la nostra societat la violència masclista. Sabem que el camí serà llarg, però 
això només fa més urgent que premem el pas i que seguim avançant. 

Des del 2003, han estat assassinades 1.117 dones i 44 nenes i nens. Des del 2019 s’han interposat 1 
743 680 denúncies per violència de gènere i 452 095 ordres de protecció. 652 795 dones han rebut el  
suport dels Cossos i Forces de Seguretat a través del Sistema de Seguiment integral en els casos de 
Violència de Gènere VIOGEN. Segons les dades de la “Macroenquesta de violència contra la dona”, el 
34,2% de les dones han patit violència per part de les seves parelles o ex parelles. El 47,2% no han 
denunciat ni han utilitzat els serveis públics d’ajuda. Les xifres augmenten quan ens referim a les dones 
joves. Darrer la fredor de cada xifra i cada percentatge hi ha la vida d’una dona. No podem resignar-nos 
que s’assumeixi com a normalitat la tragèdia dolorosament quotidiana de la violència masclista pequè no 
és un destí escrit en pedra sinó el resultat, tal com assenyala les Nacions Unides, d’unes relacions de 
poder desiguals entre dones i homes que persisteix com una crisi silenciosa”. 

Com cada 25 de novembre els grups municipals sotasignants alcem la veu conta aquesta desigualtat 
cruenta. Sumem la nostra paraula a la de milions de dones i homes que a tot el planeta diuen prou i  
reafirmen aquest compromís també amb fets. Des del Govern de l’Estat espanyol es va impulsar el 
Pacte d’ Estat contra la Violència de Gènere, la Llei Orgànica 1/2004, de 28 de desembre, de Mesures 
de Protecció Integral conta la Violència de Gènere, que va suposar el reconeixement que hi ha un tipus 
específic de violència, la violència que s’exerxeix contra les dones pel fet de ser dones i va suposar un 
canvi complet de perspectiva àmpliament demandada pel moviment feminista. 

Amb el Reial decret llei de mesures urgents per al desenvolupament del Pacte d’Estat contra la violència 
de gènere, es van abordar els canvis legislatius necessaris per ampliar la protecció de les víctimes i les 
filles i els fills. Durant la ciris de la COVID-19 es van posar a disposició de les administracions els fons 
per prevenir i combatre la violència de gènere i vam posar al centre de la resposta a la pandèmia la 
prevenció i l’aplicació de les mesures necessàries per lluitar contra la violència de gènere considerant 
l’atenció a les víctimes de la violència de gènere servei essencial. 

La  igualtat  de  gènere  és  un  dels  quatre  eixos  principals  del  Pla  de  Recuperació,  Transformació  i 
Resiliència que està liderat el Govern d’Espanya i la lluita contra la violència masclista tindrà un paper 
prioritari en aquest procés. Perquè no hi pot haver recuperació sense la igualtat de dones i homes i 
perquè una societat democràtica no suporta que les dones visquin violentades, amenaçades o amb por. 
Cap interès partidista no ha d’estar per sobre de la lluita contra una violència que suma cada dia dolor i 
injustícia i que ens avergonyeix com a societat. Per això, i seguint el camí mercat pel Pacte d’Estat 
contra la Violència de Gènere hem actuat sempre des de la  responsabilitat  que implica fer front  al 
problema  més  gran  que  té  la  nostra  societat,  buscant  l’acord  entre  les  diferents  forces  i  sumant  
voluntats. 

El Pacte d’Estat contra la Violència de Gènere complirà la seva vigència el proper any. És el moment 
d’avaluar, renovar i  actualitzar el compromís contra la violència de gènere al Congrés dels Diputats, 
tornant a sumar el consens més gran possible perquè la violència de gènere segueix sent una qüestió 
d’Estat,  que afecta tots els partits polítics.  És el  moment de millorar la coordinació de les direrents 
administracions  en  la  lluita  conta  la  violència  de  gènere,  així  com  dotar  aquesta  tasca  amb  el 
finançament adequat a través de les comunitats autònomes, ajuntaments, però també, a través de les 
organitzacions feministes de la societat civil expertes en la lluita contra la violència de gènere. 

En compliment amb el Pacte d’Estat contra la Violència de Gènere, considerem que els diferents tipus 
de violència que pateixen les dones requereixen lleis específiques i integrals per adequar la necessitat 
d’intervenció i protecció a cada tipus de violència. És urgent l’aprovació de la Llei Orgànica de Garantia 
de la Llibertat Sexual, la coneguda com a Llei del Sol Sí que és Sí, perquè el consentiment de la dona 
sigui l’aspecte fonamental sobre el qual es configuren el delictes contra la Llibertat sexual. 

Considerem que cal avançar ca p a un nou marc legislatiu orientat cap a l’abolició de la prostitució. El  
tràfic d’éssers humans amb finalitat d’explotació sexual no es pot deslligar de la prostitució. Són dues 
cares d’una mateixa realitat, ja que el tràfic de dones i nenes amb finalitat d’explotació sexual existeix 
perquè hi ha demanda de dones i nenes per a la prostitució. L’Explotació sexual és la manera més 
terrible de violència contra les dones.
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Durant aquest any de pandèmia el Govern de les Illes Balears ha reforçat el servei 24 hores d’atenció 
telefònica, WhatsApp i acompanyament a les víctimes. Cal continuar avançant i millorant les eines de 
prevenció i actuació de la violència masclista, revisant i millorant protocols, actuacions, intervencions de 
totes les institucions implicades per tal de garantir millor la seguretat i protecció de les dones víctimes de 
violència masclista, i més si aquestes en algun moment s’han adreçat a les institucions, han interposat  
denúncia o han tengut ordre de protecció. Durant l’estat d’alarma, la coordinació amb els Consells ha 
estat constant emprant els mitjans tecnològics per fer-la possible. 

L’Ajuntament  de Sant  Josep de  sa Talaia  anhela  una societat  on les  dones  i  les  nenes  no siguin 
prostituïdes, volem construir una societat on els cossos de les dones i les nenes no siguin objectes de 
consum. El nostre model de societat és un on homes i dones són iguals i  lliures i  aquesta idea és 
incompatible amb la prostitució i el tràfic d’éssers humans. No podem oblidar que la prostitució no és un 
problema de les dones, sinó de qualitat democràtica. 

La violència contra les dones és incompatible amb una societat  plenament democràtica.  Garantir la 
llibertat la seguretat i la vida de les dones i protegir les víctimes no és una opció, és una obligació 
democràtica. La violència masclista ens interpel·la i les administracions locals/autonòmiques l’hem de 
combatre amb tots els mitjans al nostre abast. En l’àmbit de les nostres competències desenvolupem un 
paper  fonamental  en  la  prevenció,  així  com  en  la  informació,  assessorament,  protecció  i 
acompanyament a les dones víctimes i filles i fills. 

Per tot això, des dels Grups Municipals sota signants de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia 
proposem per a la seva aprovació pel Ple els acords següents:

1. Ratificar el compromís ferm de l’Ajuntament amb els drets de les dones, l’erradicació de qualsevol 
tipus de violència masclista i combatre qualsevol discurs negacionista i posicionament polític que negui 
de la violència de gènere o rebutgi les polítiques públiques enfocades a la seva total erradicació. 

2. Impulsar i/o reforçar les mesures contingudes a la Llei Orgànica 1/2004, de 28 de desembre, de 
Mesures de Protecció Integral contra la Violència de Gènere i al Pacte d’Estat contra la Violència de 
Gènere en el marc de les competències locals/autonòmiques, així com el seu seguiment.

3. Instar el Govern d’Espanya a l’actualització i la renovació del Pacte d’Estat contra la Violència de 
Gènere en Corts Generals per buscar el consens polític i social més gran. 

4. Dotar dels recursos econòmics i agents especialitzats els instruments de lluita contra totes les formes 
de violència contra les dones. 

5. Instar el Govern de les Illes Balears a millorar la coordinació institucional per garantir que els Fons del 
Pacte d’Estat contra la Violència de Gènere s’implementin de la manera més òptima.

6. Impulsar en el marc de les competències locals/autonòmiques que les polítiques públiques en matèria 
de serveis socials, sanitat, seguretat i igualtat tinguin també com a objectiu l’abolició de la prostitució. 

7. Instar el Govern d’Espanya a impulsar un marc normatiu orientat a l’abolició de la prostitució. 

8. Col·laborar amb les associacions de la societat civil que lluiten contra violència masclista i treballen 
per la igualtat dels homes i les dones. 

9. Rebutjar totes les formes de violència contra les dones i manifestar el nostre compromís amb les 
víctimes.” 

Sotmesa la  proposta a votació,  per  20 vots a favor  (8 del  PSOE,  5  del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE) i 1 abstenció 
de  VOX,  és  a  dir,  per  majoria  absoluta  del  nombre  legal  de  membres  de  la 
corporació, s’ACORDA: 

1.  Ratificar  el  compromís  ferm  de  l’Ajuntament  amb  els  drets  de  les  dones, 
l’erradicació de qualsevol tipus de violència masclista i combatre qualsevol discurs 
negacionista i posicionament polític que negui la violència de gènere o rebutgi les 
polítiques públiques enfocades a la seua total erradicació. 
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2. Impulsar i/o reforçar les mesures contengudes a la Llei orgànica 1/2004, de 28 de 
desembre, de mesures de protecció integral contra la violència de gènere i al Pacte 
d’Estat  contra  la  violència  de  gènere  en  el  marc  de  les  competències 
locals/autonòmiques, així com el seguiment.

3. Instar el Govern d’Espanya a l’actualització i la renovació del Pacte d’Estat contra 
la violència de gènere a les Corts Generals per buscar el consens polític i social més 
gran. 

4.  Dotar  dels  recursos econòmics  i  agents  especialitzats  els  instruments de lluita 
contra totes les formes de violència contra les dones. 

5.  Instar  el  Govern  de les  Illes  Balears  a  millorar  la  coordinació  institucional  per 
garantir que els fons del Pacte d’Estat contra la violència de gènere s’implementin de 
manera òptima.

6. Impulsar en el marc de les competències locals/autonòmiques que les polítiques 
públiques en matèria de serveis socials,  sanitat, seguretat i igualtat tenguin també 
com a objectiu l’abolició de la prostitució. 

7. Instar el Govern d’Espanya a impulsar un marc normatiu orientat a l’abolició de la 
prostitució. 

8. Col·laborar amb les associacions de la societat civil que lluiten contra la violència 
masclista i treballen per la igualtat dels homes i les dones. 

9.  Rebutjar  totes  les  formes de violència  contra  les  dones  i  manifestar  el  nostre 
compromís amb les víctimes.

Exposa la moció la Sra. Nauda, d’UNIDES PODEM, i en el debat hi han intervengut 
la Sra. Ribas Ribas, del GPM; el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA 
EIVISSA; la Sra. Vidal, de VOX; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211125&punto=4

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

5.  Expedient  11703/2021.  Informe de compliment  dels  terminis  de pagament 
establits a la Llei 15/2018, 3r trimestre de 2021

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

 
L’alcalde  dona  compte al  Ple  de  l’informe tramès  al  Ministeri  d’Hisenda  sobre  el 
compliment dels terminis previstos a la Llei 15/2010, pel que fa al tercer trimestre de 
l’exercici 2021.
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Diu que,  segons aquest  informe, el  període mitjà dels  pagaments realitzats  en el 
trimestre (entre l’1/07/2021 i el 30/09/2021) ha estat de 32,86 dies i el període mitjà 
de pagament global a proveïdors trimestral de 15,66 dies.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211125&punto=5

  

6. Coneixement al Ple del decrets de l’Alcaldia

L’alcalde  manifesta  que  han  estat  a  disposició  de  tots  els  regidors  els  decrets  i 
resolucions  emesos per l’alcalde i  regidors delegats.  A més,  es dona compte del 
següent decret:

Decret 2021-3500, de nomenament de la primera tinent d’alcalde, Sra. Pilar Ribas 
Torres, com a alcaldessa accidental, des del dia 1 de novembre fins al 4 del mateix 
mes, tots dos inclosos. 

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211125&punto=6

7. Moció de control presentada per escrit pel GPM sobre el projecte 
d’embelliment i renovació d’infraestructura del c/ Murtra i l’av. Pedro Matutes 
Noguera a la platja d’en Bossa

La Sra. Ribas Bonet, del GPM, presenta la moció que a continuació es transcriu:

“En  el  pleno  de  septiembre  se  nos  dijo  que  el  proyecto  de  embellecimiento  y 
renovación  de  infraestructura  de  la  calle  Murtra  y  parte  de  la  avenida  de  Pere 
Matutes Noguera de Playa d´en Bossa, se empezaría en noviembre, en la pregunta 
oral que se hizo en el pleno de septiembre, nos referíamos a las obras en sí, no a la 
publicación del proyecto en la página de contratación del Estado, para su posterior 
licitación y contratación. 
La publicación se hizo el 26/10/2021, y la fecha de finalización para la presentación 
de posibles ofertas es el 15/11/2021, entre el periodo de contratación y la realización 
de las obras, teniendo en cuenta que esta calle es la arteria principal de Playa d´en 
Bossa. 

. Ustedes creen que se acabaran las obras para principios de la temporada turística 
2022. 

. Dado que esta inversión está financiada por fondos denominados como Thomas 
CooK, ¿qué plazo de justificación tienen estos fondos?”

En el debat hi han intervingut la Sra. Bonet, del GPM i el  Sr. Alcalde. 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211125&punto=7
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8. Moció de control presentada per escrit pel GPM per saber en quina situació 
es troba el Pla d’eliminació de barreres arquitectòniques

El Sr. Ribas Vidal, del GPM, presenta la moció que a continuació es transcriu:

“Al ple de SETEMBRE de 2019, aprovarem per majoria absoluta la creació d’un pla 
per a l’eliminació de barreres arquitectòniques al municipi.

Estem a finals de novembre i 2 anys després volem saber com està aquest pla, Per 
això presentem aquesta Moció de control:

1- Com està el pla d’actuació d’eliminació de barreres arquitectòniques?
2- S’ha demanat el projecte o la redacció del pla?”

Exposa la moció el Sr. Ribas Vidal, del GPM, i en el debat hi ha intervengut el Sr. 
Ribas Planells, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211125&punto=8

 

9. Moció de control  presentada per escrit pel GPM perquè l’alcalde doni les 
explicacions oportunes sobre la seua possible incompatibilitat

El Sr. Marí Álvarez presenta la moció que a continuació es transcriu: 

“Hace unos días el Conseller de Mobilidad y Vivienda, y exalcalde de Sant Josep, 
Josep Marí Ribas, en sede parlamentaria y a pregunta de un Diputado del Parlament 
Balear, dijo que según su conselleria era incompatible tener una licencia de Taxi, con 
cualquier otra actividad a tiempo completo.
El Grupo Popular Municipal, presenta esta moción de control para que el alcalde dé 
las explicaciones necesarias a los ciudadanos y vecinos del municipio, y saber si es 
cierto o no, que existe un caso de incompatibilidad entre su situación como alcalde 
con dedicación exclusiva y el poseer un taxi en propiedad.”

Exposa la moció el Sr. Marí Álvarez, del GPM, i en el debat hi ha intervingut l’alcalde.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211125&punto=9

 

10.  Moció  de  control  presentada  per  escrit  pel  GPM sobre  la  situació  dels 
acords aprovats en el Ple el passat 29 d’abril de 2021 relatius a la contractació 
de serveis per a la preparació, instal·lació, posada en marxa, desmuntatge i 
manteniment de bombes de recirculació d’aigua marina en aquelles platges del 
municipi que pateixen taques provocades per algues massives

La Sra. Ribas Ribas, del GPM, presenta la moció que a continuació es transcriu:
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Al  ple  ordinari  celebrat  el  passat  29 d´Abril  de  2021,  aprovarem una moció amb 
proposta d´acord del Grup Popular Municipal amb els següents acords :

1- L´equip de govern de l´Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a 
començar  els  tràmits  de  contractació  legalment  establits  per  assumir  el  servei 
d’instal·lació,  posada  en  marxa,  desmuntatge  i  manteniment  de  les  bombes  de 
recirculació  d´aigua  marina  de  la  platja  de  Cala  Vedella,  per  la  mitigació  de  la 
proliferació d´algues massives.
2-  L´equip  de  govern  de l´Ajuntament  de Sant  Josep de  sa Talaia  farà  extensiu 
aquest  acord  a  totes  aquelles  platges  a  on  la  proliferació  d´algues  massives 
provoquen taques que poden ser dissoltes amb l´ús de bombes de recirculació d
´aigua similars, amb la intenció de poder assumir aquesta competència abans que 
comenci la temporada turística de 2021

Ara , passats set mesos de la presa del citat acord, voldríem que ens informin de en 
quina situació es troben aquests projectes, quines platges sen veuran beneficiades la 
propera temporada turística, en quina situació es troben els expedients, si han rebut 
o no les autoritzacions necessàries de les altres administracions , si  han iniciat  o 
tenen previst iniciar aviat les contractacions, i en definitiva, tot el que ens puguin dir 
sobre aquesta iniciativa.

Exposa la moció la Sra. Ribas Ribas, del GPM, i en el debat hi ha intervengut el Sr. 
Guasch, del PSOE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211125&punto=10

 

C) PRECS I PREGUNTES 

 

11. Precs i preguntes

En  primer lloc es dona contestació a les preguntes pendents de contestar del Ple 
anterior.

Els següents regidors varen formular preguntes de forma verbal:

El Sr. Marí Álvarez, la Sra. Bonet, el Sr. Roig i el Sr. Ribas Vidal, del GPM; el  
Sr. Becerra i la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’Ara Eivissa; la 
Sra. Vidal, de VOX; i el Sr. Torres, de PxE. 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20211125&punto=11

 

I, no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta 
acta, com a secretària, en don fe i firm juntament amb l’alcalde. 
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Tot seguit  el públic assistent,  per invitació de l’alcalde,  formula preguntes de forma 
verbal. 

Aquesta  acta  queda  complementada  amb  la  gravació  efectuada  en  el  mateix 
moment,  que queda  incorporada a  aquest  document,  en  el  qual  figuren totes  les 
deliberacions i intervencions produïdes a la mateixa sessió.

El fitxer resultant de l’enregistrament de la sessió realitzada es conservarà de manera 
que garanteix la integritat i autenticitat del fitxer electrònic corresponent, firmat per la 
secretària general i l’alcalde de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia. 

DILIGÈNCIA.-   per  fer  constar  que  aquesta  acta  es  va  aprovar  pel  Ple  d’aquest 
Ajuntament en la sessió ordinària feta  el 16 de desembre 2021  

DOCUMENT FIRMAT ELECTRÒNICAMENT 
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